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“Vrede op aarde voor alle mensen die Hij liefheeft” zongen de Engelen in de nacht dat Jezus geboren werd.                                     
Weldra zingen wij deze woorden opnieuw als we met Kerstmis de geboorte van Jezus vieren. Dagelijks                               
wordt ons in de liturgie van de Eucharistie de vrede van Christus aangezegd en we wensen die elkaar van                                     
harte toe. Die vrede is een gave van God. Als Hij na zijn verrijzenis aan zijn leerlingen verschijnt, wenst Jezus                                       
hun de vrede: “Vrede zij u.” (Lc. 24,36). De verrezen Heer is de vrede in persoon geworden. “Hij is onze vrede”                                         
zal sint Paulus schrijven, omdat Hij alle vijandschap vernietigt. Het is die Vrede welke wij zoeken. Die vrede                                   
willen wij, monniken, ook door ons monastieke leven delen met alle mensen van goede wil, met “alle mensen                                   
die God liefheeft.” Het woord PAX, vrede, siert dan ook menig klooster. Op het voorplein van onze abdij staat                                     
het ‘Pax-beeld’ van de hand van br. Henri Boelaars als een stil getuigenis van onze vredewens aan heel de                                     
wereld. We ontvingen vorig jaar een originele Kerstwens in de vorm van de foto die op de voorzijde van                                     
deze folder is afgedrukt. Plastisch komt tot uitdrukking hoe de Vredevorst zelf, het Kind dat met Kerstmis                                 
geboren wordt, onder ons woont. 
 
Vrede op aarde is er nog altijd niet voor iedereen. Het afgelopen jaar heeft ons dit op wereldschaal, veraf en                                       
dichterbij, weer volop laten zien en horen. Maar het heeft geen zin om naar anderen te blijven wijzen. Paus                                     
Franciscus heeft in zijn boodschap voor Wereldvrededag 2017 opgeroepen om: “ons op contemplatieve en                           
actieve manier te wijden aan het verbannen van geweld uit onze harten, woorden en daden, en om                                 
geweldloze mensen te worden en geweldloze gemeenschappen op te bouwen die zorg dragen voor ons                             
gemeenschappelijk huis. Niets is onmogelijk als we ons tot God wenden in gebed. Iedereen kan bewerker                               
van vrede worden.” 
 
Als monastieke gemeenschap blijft het onze roeping om de vrede te zoeken. Samen te leven als broeders, in                                   
antwoord op het gebod van Jezus om elkaar lief te hebben, is echter een voortdurende opgave. Daarbij                                 
ervaren we vreugdevolle momenten, maar ook verdrietige. Zo namen wij voor onbepaalde tijd afscheid van                             
br. Co Jansen om hem de ruimte te geven zijn leven als monnik in een ander klooster voort te zetten. Na 55                                           
jaar leven op de Slangenburg was dat voor hem en voor ons een pijnlijk maar noodzakelijk besluit. 
Er was echter ook reden tot vreugde om de groei van onze gemeenschap. Door het uitspreken van zijn                                   
tijdelijke geloften verbond br. Thomas Quartier zich op 17 januari voor de tijd van drie jaar aan onze abdij.                                     
En br. Johan te Velde deed op 21 maart zijn eeuwige geloften in het bijzijn van vele familieleden, vrienden en                                       
oblaten. Op 21 april kwam br. Louis Gruiters als postulant onze gelederen versterken. En op 3 oktober                                 
ontving br. Geert-Jan Tielen, precies een jaar na zijn intrede, het habijt en begon zijn noviciaat. 



 
De geestelijke vorming van de gemeenschap kreeg ook dit jaar weer gestalte door regelmatige conferenties                             
van vader abt, drie keer in de week lessen voor de broeders die in opleiding zijn en voor de hele communiteit                                         
waren er verdiepings-middagen: in maart kwam Ad de Keijzer over de mystiek van de Matteüs-passie                             
vertellen en in oktober hield oblaat en dominee Henk Gols in verband met de herdenking van 500 jaar                                   
Reformatie een lezing over katholiciteit, reformatie en monastiek leven. Tijdens de jaarlijkse retraite, eind                           
november, verdiepten we ons in De Geestelijke Brulocht van de Vlaamse mysticus Jan van Ruusbroec, onder                               
leiding van pater Peter Westerman. 
 
Ook op wetenschappelijk gebied proberen we onze bijdrage te leveren aan het leven van de Kerk. Na een                                   
studie van ruim drie jaar promoveerde br. Johan te Velde op 13 oktober tot doctor in de godgeleerdheid aan                                     
de KU te Leuven op een proefschrift over “Liturgie-hervorming evalueren met behulp van een theologisch                             
traditiebegrip”. Zijn studie ‘vertaalt’ zich in de vorm van artikelen in liturgische tijdschriften en van lezingen.                               
Twee boeken van br. Thomas Quartier: Liturgische Spiritualiteit en Anders Leven verschenen dit jaar in een                               
nieuwe editie. En op dit moment ligt zijn tweede Duitse boek bij de drukker. Naast zijn werk als docent aan                                       
de RU Nijmegen en als professor aan de KU Leuven en te Sant’ Anselmo in Rome is hij in onze regio een                                           
veelgevraagd spreker geworden op het gebied van monastieke spiritualiteit in de hedendaagse cultuur. 
 
Wij ontvingen op 7 juni bezoek van de Koptisch-orthodoxe bisschop Arseny die sinds kort in het voormalige                                 
klooster van de Maristen te Lievelde woont. De bedoeling is om daar op termijn een gemeenschap van                                 
Koptische monniken te huisvesten. Samen met de in deze streek verantwoordelijke priester Vader Maximos                           
kwam hij kennis maken en samen met ons bidden. 
 
In het kader van de monastieke interreligieuze dialoog (MID) was op 13 juni in onze abdij een dag van                                     
ontmoeting tussen vertegenwoordigers van de kloosters uit Nederland en Vlaanderen en leden van Zenriver,                           
het enige boeddhistische klooster in ons land. Br. Kefas Rietkerk is in onze regio verantwoordelijke voor de                                 
MID en reisde als zodanig begin oktober naar Noord-Ierland voor een ontmoeting van de verschillende                             
Europese afgevaardigden met een boeddhistische monnik uit Butan. 

Vanuit Keulen bezochten op 8 juli een 20-tal zusters Benedictinessen onze abdij tijdens hun jaarlijks                             
conventsuitstapje. We delen samen de vreugde van een groeiende communiteit. Het was een levendige                           
uitwisseling die om een tegenbezoek vraagt.  

We zagen dit jaar ook een voortgaande groei en ontwikkeling van onze oblatenkring. Tijdens de druk                               
bezochte oblatendag op 16 september deden acht kandidaten hun belofte en begonnen tien aspiranten aan                             
het proefjaar. Vader abt heeft br. Johan te Velde tot verantwoordelijke voor de oblaten benoemd. Samen met                                 
de leden van de Oblatenraad werkt hij nu aan de vorming van regiogroepen om elkaar, dichter bij huis, als                                     
oblaten te steunen en elkaar te helpen de Benedictijnse geest ook in eigen wonen en werken te vinden. 
 
Na 65 jaar is er op 27 november definitief een einde gekomen aan de bestuurlijke betrokkenheid van de abdij                                     
bij het Gastenhuis Kasteel Slangenburg. Sinds de overheid geen eigenaar meer is van het kasteel, moest een                                 
ander beleid gevoerd worden om de exploitatie rendabel te maken. Er is een nieuw bestuur benoemd dat                                 
geheel uit oblaten van de abdij kon worden samengesteld. Daarmee is zowel de historische als spirituele                               
band met de abdij verzekerd, maar is er ook voldoende armslag voor de bestuurders om in de lijn van de                                       
oorspronkelijke opzet nieuwe wegen te gaan. 
 
Met de bestuurswisseling op het Kasteel hing ook het vertrek samen van twee markante personen die een                                 
stempel hebben gedrukt op de kwaliteit van de gastvrijheid aldaar. Pastor Wim Al beëindigde op 27 oktober                                 
een vruchtbare periode van 17 jaar als ‘huispastor’ van het gastenverblijf. En onze oblaat Wil Derkse bereikte                                 
de pensioengerechtigde leeftijd zodat er een einde kwam aan zijn functie als directeur. Hij was vanaf 1998                                 
bestuurslid en heeft zich met verve ingezet om het Benedictijns karakter van het gastenhuis gestalte te geven.                                 
Met een symposium over gastvrijheid werd 17 november op passende wijze afscheid van hem genomen. 
 
Deze ‘scheiding’ tussen abdij en kasteel heeft alles te maken met de plannen die wij als                               
monnikengemeenschap hebben met ons eigen Stiltecentrum Betlehem. We meldden u vorig jaar reeds dat we                             
voor ons levensonderhoud aan een uitbreiding van ons gastenhuis dachten. Intussen is de architect druk                             
bezig met de uitwerking van de plannen om het stiltecentrum te ‘upgraden’ naar 36 kamers. We zijn naarstig                                   
op zoek naar sponsors om deze investering in onze toekomst mogelijk te maken. Het afgelopen jaar boekten                                 



we opnieuw 2800 overnachtingen en het volgend jaar is reeds volgeboekt. Toch komen er nog steeds                               
aanvragen voor een verblijf in 2018. Er is dus een ‘markt’. Deze vorm van gastvrijheid kunnen wij echter niet                                     
bieden zonder de hulp van onze vrijwilligers. Daarom willen we langs deze weg ook een dringende oproep                                 
doen om versterking van het team van gastvrouwen en gastheren. Wie zich geroepen voelt kan zich melden                                 
bij mevr. Trui Bolscher, die per 1 december de coördinatie van het stiltecentrum op zich heeft genomen. Zij                                   
zal u de nodige informatie geven. U kunt met haar contact opnemen via het mailadres                             
stiltecentrum@willibrords-abbey.nl 
 
Met vertrouwen gaan wij 2018 tegemoet. Onze kerstwens is dat de Vrede van Christus u in het nieuwe jaar                                     
hoop en vreugde mag geven. 
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